



Mélanie TREINBACH

Counsel

Mélanie is specialised in administrative law and environmental law. She advises and assists clients in their procedures relating to administrative and environmental law (permits, decontamination, etc.), more specifically with regard to public procurement, zoning and urban planning. She regularly gives conferences on environmental law and operating permits at the House of Training, on public procurement at IFE Luxembourg and is a member of the editorial committee of the *Revue luxembourgeoise de droit immobilier*.

Mélanie joined the firm as an Associate in 2013 and was promoted to Counsel in 2021.

Practice Areas

- [Dispute Resolution & Litigation](#)
- [Real Estate & Construction](#)

Education

- *Doctorat de Droit public*, University of Strasbourg, 2012,
- *Diplôme de Second cycle, Faculté Internationale de Droit comparé*, 2010
- *Diplôme de Premier cycle, Faculté Internationale de Droit comparé*, 2008
- *D.E.A. de Droit public*, University of Strasbourg, 2004
- *Maîtrise en Droit public*, University of Strasbourg, 2003

Languages

- English, French, German

Member of

- Luxembourg Bar, admitted in 2013
- *Association Luxembourgeoise pour le Droit de l'Environnement (A.L.D.E.)*

Publications

- *Procédure administrative non contentieuse et accès au dossier dans une procédure de sanction administrative, Jurisprudence commentée, Revue luxembourgeoise de Droit public* n. 9, Legitech, February 2021
- *L'intérêt en contentieux administratif, Revue des Procédures* n. 1, Legitech, September 2020
- *Protection des sols et gestion des sols pollués, Tome II, Revue luxembourgeoise de Droit Immobilier* n. 6, Legitech, April 2020
- *Doctrine – Les déséquilibres du droit de préemption des autorités publiques, Revue luxembourgeoise de Droit Immobilier* n. 2, Legitech, April 2019
- *La transparence en matière administrative, Pasicrisie Luxembourgeoise, Dossier* n. 1, June 2017
- *L'Abrogation implicite en Droit Luxembourgeois, Les cahiers du droit luxembourgeois* n. 25, Legitech, May 2015
- *Les normes non directement applicables en droit public français, L.G.D.J.*, March 2015, (Ph.D. thesis)